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BRMG.0012.15.2023.KSiŁP  

 

PROTOKÓŁ NR  54-2/2023 

z  posiedzenia 

Komisji Samorządu i Ładu Publicznego Rady Miasta Gdańska, 

które odbyło się 23 marca 2023r. 
 

Posiedzenie Komisja rozpoczęła o godzinie 15:30 za pośrednictwem środków 

porozumiewania się na odległość w aplikacji Microsoft TEAMS.  

 

Posiedzeniu przewodniczył  Radny Bogdan Oleszek – Przewodniczący Komisji 

Samorządu i Ładu Publicznego Rady Miasta Gdańska.  

Powitał zebranych i sprawdził obecność. 

 

Lp.  Nazwisko i imię Funkcja  Początek obrad 

1. Bogdan Oleszek  Przewodniczący obecny 

2. Karol Ważny Wiceprzewodniczący obecny 

3.  Waldemar Jaroszewicz Członek Komisji obecny 

4. Romuald Plewa Członek Komisji obecny 

5. Przemysław Ryś Członek Komisji obecny 

6. Andrzej Stelmasiewicz  Członek Komisji obecny 

 

Na stan sześciu członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło sześciu, czyli było quorum do 

podejmowania prawomocnych decyzji.  

Lista obecności Komisji stanowi załącznik  nr 1.  

Lista osób zaproszonych na posiedzenie  stanowi załącznik nr 2.  

Posiedzeniu Komisji przewodniczył radny Bogdan Oleszek – przewodniczący Komisji – 

Po stwierdzeniu quorum, otworzył 54 posiedzenie, powitał zebranych i poinformował, że 

porządek obrad został dostarczony radnym w terminie regulaminowym, stanowi załącznik nr 

3 do protokołu.  Poinformował, że do porządku wpłynęły trzy projekty uchwał - druk nr 1582, 

1583 i 1586. 

Przewodniczący zaproponował następujący porządek obrad: 

 

1. Opiniowanie projektów  uchwał RMG. 

1.1 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2023 rok  – druk 

1582; 

Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

1.2 zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta 

Gdańska – druk 1583; 

Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańsk 
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1.3 Program opieki w sprawie określenia nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt w 2023 roku - druk 1566;  

Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

1.4 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Regulaminu korzystania z cmentarzy 

komunalnych w Gdańsku – druk 1576; 

Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska  

1.5 w sprawie przyznania dodatkowych środków finansowych na działania   statutowe 

jednostek pomocniczych Miasta Gdańska – druk 1586; 

Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska  

2. Informacja na temat zmian dotyczących funkcjonowania monitoringu w mieście 

Gdańsku. 

3. Referuje: Joanna Pińska – Dyrektor Wydziału  

Bezpieczeństwa  i Zarządzania Kryzysowego 

4. Sprawy bieżące, wolne  wnioski, korespondencja. 

Głosowanie za przyjęciem  w/w porządku obrad 

LP. Nazwisko i imię za Przeciw Wstrzymujący 

się 

1. Bogdan Oleszek za -  - 

2.  Karol Ważny  za - - 

3.  Waldemar Jaroszewicz za - - 

4. Romuald Plewa za - - 

5. Przemysław Ryś  za - - 

6. Andrzej Stelmasiewicz za - - 

 

PUNKT 1 

1.1 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2023 rok – druk 

1582; 

Oryginał  projektu  uchwały znajduje się  przy  protokole  z  sesji  Rady  Miasta Gdańska z dnia 

30 marca 2023 roku. 

Przedmiotowy projekt uchwały, zgodnie z jego uzasadnieniem omówiła Agnieszka 

Trojanowska – Dyrektor Wydziału Budżetu i Podatków 
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Przystąpiono do głosowania 

LP. Nazwisko i imię za Przeciw Wstrzymujący 

się 

1. Bogdan Oleszek za -  - 

2.  Karol Ważny  za - - 

3.  Waldemar Jaroszewicz za - - 

4. Romuald Plewa za - - 

5. Przemysław Ryś  za - - 

6. Andrzej Stelmasiewicz za - - 

 

Komisja po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień złożonych przez Agnieszkę Trojanowską – 

Dyrektor Wydziału Budżetu i Podatków – 6 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Opinia Nr 53-2/171- 2/2023  znajduje się przy sprawie BRMG.0006.79.2023. 

  

1.2. zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta 

Gdańska – druk 1583; 

Oryginał  projektu  uchwały znajduje się  przy  protokole  z  sesji  Rady  Miasta Gdańska z dnia 

30 marca 2023 roku. 

Przedmiotowy projekt uchwały, zgodnie z jego uzasadnieniem omówiła Agnieszka 

Trojanowska – Dyrektor Wydziału Budżetu i Podatków 

Przystąpiono do głosowania 

LP. Nazwisko i imię za Przeciw Wstrzymujący 

się 

1. Bogdan Oleszek za -  - 

2.  Karol Ważny  za - - 

3.  Waldemar Jaroszewicz - - Wstrzymał się 

4. Romuald Plewa - - Wstrzymał się 

5. Przemysław Ryś  za - - 

6. Andrzej Stelmasiewicz za - - 

 

Komisja po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień złożonych przez Agnieszkę Trojanowską – 

Dyrektor Wydziału Budżetu i Podatków – 5 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Opinia Nr 53-2/172- 3/2023 znajduje się przy sprawie BRMG.0006.80.2023. 

1.3. 

w sprawie określenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt w 2023 roku - druk 1566; 

Oryginał  projektu  uchwały znajduje się  przy  protokole  z  sesji  Rady  Miasta Gdańska z dnia 

30 marca 2023 roku. 
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Przedmiotowy projekt uchwały, zgodnie z jego uzasadnieniem omówiła Olga Goitowska – 

Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej. 

Przystąpiono do głosowania 

LP. Nazwisko i imię za Przeciw Wstrzymujący 

się 

1. Bogdan Oleszek za -  - 

2.  Karol Ważny  za - - 

3.  Waldemar Jaroszewicz za - - 

4. Romuald Plewa za - - 

5. Przemysław Ryś  za - - 

6. Andrzej Stelmasiewicz za - - 

 

Komisja po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień złożonych przez Olgę Goitowską – Dyrektora 

Wydziału Gospodarki Komunalnej – 6 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Opinia Nr 53-2/173- 4/2023 znajduje się przy sprawie BRMG.0006.63.2023. 

 

1.4. 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Regulaminu korzystania z cmentarzy 

komunalnych w Gdańsku – druk 1576; 

Oryginał  projektu  uchwały znajduje się  przy  protokole  z  sesji  Rady  Miasta Gdańska z dnia 

30 marca 2023 roku. 

Przedmiotowy projekt uchwały, zgodnie z jego uzasadnieniem omówił Mieczysław Kotłowski 

– Dyrektor Gdańskiego Zarządu Dróg i Zieleni w Gdańsku. 

Przystąpiono do głosowania 

Romuald Plewa – członek Komisji – wyraził opinię, że zezwalanie na wpuszczanie psów na 

cmentarze jest nieracjonalne. Dodał, że skoro miasto wcześniej ogrodziło cmentarze 

i wydatkowało wiele środków na ten cel, to teraz nie powinno się wpuszczać tam psów. 

Mieczysław Kotłowski – Dyrektor Gdańskiego Zarządu Dróg i Zieleni w Gdańsku – 

wyjaśnił, że właściciele psów mają obowiązek trzymania psów na smyczy a jeśli pies nabrudzi 

powinien po nim posprzątać. Nie jest to więc taka sama sytuacja jak w przypadku dzików. 

Romuald Plewa – członek Komisji – stwierdził, że ta logika według niego nie ma sensu 

ponieważ miejsce spoczynku osób zmarłych nie powinno być dostępne dla zwierząt, również 

domowych. 

Bogdan Oleszek – Przewodniczący Komisji – spytał radnego Plewę jaką wobec tego ma 

propozycję. 

Romuald Plewa – członek Komisji – powiedział, że jego propozycja jest taka, żeby utrzymać 

zakaz wprowadzenia zwierząt domowych na cmentarze.  
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Bogdan Oleszek – Przewodniczący Komisji – stwierdził, że to od właściciela zależy czy 

pozwoli swojemu psu na swobodne załatwianie swoich potrzeb na czy w pobliży grobów. 

Mieczysław Kotłowski – Dyrektor Gdańskiego Zarządu Dróg i Zieleni w Gdańsku – dodał, 

że właściwie Rzecznik Praw Obywatelskich nie daje tutaj wyboru.  

Bogdan Oleszek – Przewodniczący Komisji – powiedział, że na pewno przepis ten będzie 

ważny dla części osób starszych, mających małe psy i nie mających ich z kim zostawić. 

Waldemar Jaroszewicz – członek Komisji – zgodził się ze stanowiskiem radnego Plewy. 

Dodał, że według niego cmentarz jest miejscem pamięci i nie powinno się tam wpuszczać 

psów. 

Romuald Plewa – członek Komisji – zwrócił się do Dyrektora Mieczysława Kotłowskiego 

z pytaniem co można zrobić aby jednak psy nie przebywały  na cmentarzach.  

Andrzej Stelmasiewicz – członek komisji – powiedział, że nikt pewnie nie jest wolny od 

wątpliwości ale sam będzie głosował za tą uchwałą. Przede wszystkim dlatego, że dziś kiedy 

obowiązuje zakaz wprowadzania zwierząt i tak można wejść na cmentarz i nikt nie zwróci na 

to uwagi. Dodał też, że wiele osób traktuje zwierzę jako członka rodziny i nie jest zwolennikiem 

ograniczania wprowadzania zwierząt. 

Bogdan Oleszek – Przewodniczący Komisji – zgodził się z przedmówcą. Dodał, że według 

niego gorsze jest to, że ludzie wjeżdżają na cmentarze samochodami prawie pod same groby, 

nie przestrzegając ustalonych przepisów. Spytał, czy coś w tym temacie jest robione. 

Mieczysław Kotłowski – Dyrektor Gdańskiego Zarządu Dróg i Zieleni w Gdańsku – 

Odpowiedział, że trzeba się nad tym rzeczywiście zastanowić. Wymaga to weryfikacji. 

Andrzej Stelmasiewicz – członek komisji – stwierdził, że zawsze znajdą się ludzie, którzy nie 

będą przestrzegać prawa i ważną rolę odgrywa tu edukacja. Szacunek dla zmarłych powinno 

się wynosić z domu. 

Waldemar Jaroszewicz – członek Komisji – wyraził zdziwienie, że Rzecznik Praw 

Obywatelskich występuje w sprawie praw zwierząt. 
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Przystąpiono do głosowania 

LP. Nazwisko i imię za Przeciw Wstrzymujący 

się 

1. Bogdan Oleszek za -  - 

2.  Karol Ważny  za - - 

3.  Waldemar Jaroszewicz - przeciw  

4. Romuald Plewa - przeciw  

5. Przemysław Ryś  - - wstrzymał się 

6. Andrzej Stelmasiewicz za - - 

 

Komisja po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień złożonych przez Mieczysława Kotłowskiego 

– Dyrektora Gdańskiego Zarządu Dróg i Zieleni w Gdańsku – 6 głosami „za” pozytywnie 

zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Opinia Nr 53-2/174 - 5/2023 znajduje się przy sprawie BRMG.0006.73.2023. 

 

1.5 

w sprawie przyznania dodatkowych środków finansowych na działania   statutowe jednostek 

pomocniczych Miasta Gdańska – druk 1586; 

Oryginał  projektu  uchwały znajduje się  przy  protokole  z  sesji  Rady  Miasta Gdańska z dnia 

30 marca 2023 roku. 

Przedmiotowy projekt uchwały, zgodnie z jego uzasadnieniem omówił Paweł Kordowski – 

Kierownik Referatu ds. Rad Dzielnic 

Bogdan Oleszek – Przewodniczący Komisji – spytał czy są to środki, których nie wykorzystała 

rada i czy dotyczą one jednej rady. 

Paweł Kordowski – Kierownik Referatu ds. Rad Dzielnic – odpowiedział, że są to środki 29 

rad, których te rady nie wydały ponieważ nie miały pomysłu na spożytkowanie tych środków. 

Jest to kwota 1 711475 zł. 

Przystąpiono do głosowania 

LP. Nazwisko i imię za Przeciw Wstrzymujący 

się 

1. Bogdan Oleszek za -  - 

2.  Karol Ważny  za - - 

3.  Waldemar Jaroszewicz za - - 

4. Romuald Plewa za -  

5. Przemysław Ryś  za - - 

6. Andrzej Stelmasiewicz za - - 
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Komisja po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień złożonych przez Pawła Kordowskiego – 

Kierownika Referatu ds. Rad Dzielnic – 6 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Opinia Nr 53-2/175 - 6/2023 znajduje się przy sprawie BRMG.0006.83.2023. 

 

 

PUNKT 2 

Informacja na temat zmian dotyczących funkcjonowania monitoringu w mieście Gdańsku. 

Bogdan Oleszek – Przewodniczący Komisji – poinformował, że nastąpią zmiany w 

funkcjonowaniu monitoringu w mieście. Poprosił o wyjaśnienie Krzysztofa Domagalskiego, 

Zastępcę Dyrektora Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego. 

Krzysztofa Domagalskiego, Zastępca Dyrektora Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania 

Kryzysowego – powiedział, że nie są planowane żadne radykalne zmiany w funkcjonowaniu 

monitoringu. Zakończył się długi przetarg, który dotyczył wprowadzenia nowego systemu, 

obsługującego cały monitoring. Stary system był niewydolny, powodował zawieszanie się 

kamer i konieczna była jego wymiana na nowy. W tej chwili jest on instalowany i usprawni 

działanie operatorów. Jest to taki sam system jak poprzedni, tyle, że w nowej, uaktualnionej 

wersji.  

Bogdan Oleszek – Przewodniczący Komisji – powiedział, że doszły go słuchy, że trzeba 

będzie podawać nowe lokalizacje do kamer. Podziękował za rozwianie wątpliwości. 

Krzysztofa Domagalskiego, Zastępca Dyrektora Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania 

Kryzysowego – dodał, że na pewno system monitoringu będzie w dalszym ciągu 

rozbudowywany, w tej chwili trwają prace nad rozbudową monitoringu w Śródmieściu, będzie 

to sukcesywnie przeprowadzane. 

Romuald Plewa – członek Komisji – wyraził zadowolenie, że znalazły się środki na 

usprawnienie istniejącej sieci monitoringu.  

Bogdan Oleszek – Przewodniczący Komisji – wyraził nadzieję, że Wydział Bezpieczeństwa 

i Zarządzania Kryzysowego będzie informował członków komisji o wszelkich zmianach 

w funkcjonowaniu monitoringu i nowych przedsięwzięciach z tym związanych. 

Romuald Plewa – członek Komisji – dodał, że dobrze byłoby żeby radni mogli osobiście 

zobaczyć tunel. 

Bogdan Oleszek – Przewodniczący Komisji – powiedział , że oczywiście pamięta i dodał, że 

prawdopodobnie wrócimy do tematu w czerwcu. 
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PUNKT 3 

Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 

Bogdan Oleszek – Przewodniczący Komisji – przypomniał sprawę, z którą zwracała się Pani 

XYZ. Temat dotyczy Rady Dzielnicy Wrzeszcz Górny, a konkretnie uzupełnienia dokumentów 

zbioru protokołów rady w kadencji 2015 – 2019.  Dodał, że nie jest to prosta sprawa, 

przypomniał, że tematem tym zajmuje się również Biuro Prezydenta ds. Rad Dzielnic, które 

przygotowuje odpowiedź na pismo tej Pani. Ponieważ sprawa dotyczy uzupełnienia zbioru 

dokumentów z poprzedniej kadencji. Z informacji otrzymanych od Pana Pawła Kordowskiego 

wynika, że dokumenty te są, jednak według zarzutów Pani XYZ nie są zgodne z tym co się 

działo. Poinformował, że duże zarzuty radna wysuwa pod adresem Romualda Plewy, który w 

tamtej kadencji był radnym tej dzielnicy. Wyraził wątpliwość czy Pani XYZ ma prawo do tego 

aby wzywać Radę i wyznaczać termin uzupełnienia zbioru dokumentacji. Poprosił o zabranie 

głosu członków komisji. 

Romuald Plewa – członek Komisji – przypomniał, że pełnił funkcję Przewodniczącego Rady 

Dzielnicy Wrzeszcz Górny, jego zastępcą był Maciej Kałas. Na ostatniej sesji, którą prowadził 

Pani XYZ wrzuciła kilkadziesiąt dokumentów, z których większość nie mieściła się w zakresie 

działania Rady Dzielnicy, w związku z tym nie zostały one włączone do protokołu z sesji. Dodał, 

że trzeba byłoby dokładanie to sprawdzić w dokumentach. Protokół z tej sesji został 

przekazany do Miasta w dwóch etapach, najpierw uchwała dotycząca budżetu a w kolejnym 

dokumencie pozostała część. Pani ta zarzuca, że nie przekazano w całości protokołu. Ponieważ 

była to długa sesja, radnym zależało aby dokładnie spisać protokół z tej sesji. Z całej Rady 

Dzielnicy, na 21 osób jedynie Pani XYZ była innego zdania co do sposobu przekazania tego 

protokołu.  

Bogdan Oleszek – Przewodniczący Komisji – stwierdził, że nie wiadomo czy w ogóle Komisja 

może ingerować w protokół Rady Dzielnicy.  Zwłaszcza, że dotyczy to poprzedniej kadencji. 

Dodał, że trzeba poczekać na odpowiedź, którą przygotowuje Biuro Prezydenta ds. Rad 

Dzielnic.   

Romuald Plewa – członek Komisji – uzupełnił wypowiedź, mówiąc, że był również na 

spotkaniu z Panią Betlej. Przewodniczący Rady Dzielnicy Wrzeszcz Górny złożył pisemne 

wyjaśnienie i nie ma możliwości żeby usatysfakcjonować Panią XYZ. 

Waldemar Jaroszewicz – członek Komisji – stwierdził, że jest to dziwna sytuacja. Skoro Pani 

XYZ miała uwagi i wcześniej nic nie zgłaszała, będąc dodatkowo Przewodniczącą Komisji 

Rewizyjnej, to w tej chwili jest już za późno. 

Romuald Plewa – członek Komisji – przypomniał  fakt, że Pani XYZ w przeszłości złożyła na 

niego doniesienie na Policję, że zdefraudował publiczne pieniądze dzielnicy i był z tego 

powodu wzywany aby złożyć zeznania. Oczywiście oskarżenia nie potwierdziły się. 

Karol Ważny – członek Komisji – przypomniał temat, który ostatnio był poruszany w 

mediach. Chodziło o przypadek, kiedy osoba zaparkowała samochód w strefie płatnego 

parkowania, udzielała 4komuś pierwszej pomocy, a później okazało się, że musi zapłacić karę 

za przekroczony czas. Dodał, że rozmawiał na ten temat z Dyrektor GZDIZ Anną Bobrowską, 
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aby zastanowić się nad wprowadzeniem do uchwały sytuacji, w których można byłoby 

odstąpić od wymierzenia kar.  

Bogdan Oleszek – Przewodniczący Komisji – stwierdził, że rzeczywiście jest to dobry pomysł 

i trzeba się będzie tym zająć na przyszłych posiedzeniach komisji.  

Waldemar Jaroszewicz – członek Komisji – poruszył problem, z którym zwrócili się do niego 

mieszkańcy, uszkodzeń samochodów spowodowanych dziurami w jezdni. Spytał czy 

członkowie komisji wiedzą czy osobom poszkodowanym należy się w takich sytuacjach jakieś 

zadośćuczynienie finansowe. 

Bogdan Oleszek – Przewodniczący Komisji – zaproponował aby zaprosić przedstawicieli 

GZDIZ żeby przybliżyli radnym ten problem. Spytał czy są jeszcze jakieś pytania. Nie było pytań. 

 

Sprawdził obecność 

Lp.  Nazwisko i imię Funkcja  Początek obrad 

1. Bogdan Oleszek  Przewodniczący Obecny 

2. Karol Ważny Wiceprzewodniczący Obecny 

3.  Waldemar Jaroszewicz Członek Komisji Obecny 

4. Romuald Plewa Członek Komisji Obecny 

5. Przemysław Ryś Członek Komisji Obecny 

6. Andrzej Stelmasiewicz  Członek Komisji Obecny 

 

Zamknął posiedzenie – godz. 16:40. 

               Przewodniczący Komisji 

                                                                                    Samorządu i Ładu Publicznego 

 

 

                                                                                        /-/ Bogdan Oleszek 

 

 

 

 

 

Protokołowała:  

 

Magdalena Garbowska 

Pracownik Biura Rady Miasta Gdańska 

 


